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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

 

 

Møtereferat Fastlegerådet (FLR) 
 

Møtetid: 07.09.2022 kl 13.00-15.00 

Sted:       Digitalt på Teams og fysisk på rom G.914 i PET senteret 

 

Tilstede 

Faste medlemmer: 

• Leif Røssås, fastlege Tromsø/PKO-leder (praksiskonsulent) UNN/leder Fastlegerådet  

• Lars Nesje, fastlege/kommuneoverlege Salangen/Lavangen/Ibestad/Dyrøy 

• Elisabeth Dalgård, Medisinskfaglig ansvarlig lege/Fastlege i Sørreisa  

• Anita Monsen Pedersen, fastlege/kommuneoverlege Kåfjord 

• Peter Kalinichenko, kommunelege Balsfjord kommune/repr. Tromsø-områdets region 

• Sindre Heide, fastlege og assisterende kommunelege Harstad kommune 

• Hanne Karen Aslaksen, Seksjonsoverlege Revmatologisk seksjon, Nevro-, hud- og 

revmatologisk avdeling (NEHR)  

• Thor Martin Strand, LIS, UNN (deltok kun helt i begynnelsen av møtet) 

 

Sekretariat: 

• Anne Helen Hansen, overlege/rådgiver/forsker Avdeling for Pasientorientert 

tjenesteutvikling (PTU) UNN (referent) 

 

Forfall: 

• Haakon Lindekleiv, medisinsk fagsjef og senterleder Fag- og kvalitetssenteret UNN 

• Kine Raae Østvik, fastlege Narvik  

• Morten Høyer, Fastlege Tromsø 

• Andreas Holund, overlege psykisk helse og rus klinikken, SPHR Ofoten/fastlege 

Narvik  

• brukerrepresentant Ingolf Kvandal (vara Lisbeth Dyrstad) 

 

 

Tilstede på sak: 

 

• Christopher Hars, Prosjektleder Innføring av ambulansejournal (ekstern) 

Helse Nord IKT HF (Sak 37/22) 

• Bjørn Kvammen, seksjonsoverlege Hud, UNN (sak 39/22) 
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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

 

Sak 31/2022: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes. 

 

Sak 32/2021: Godkjenning av referat fra Fastlegerådets møte 01.06.2022 

Vedtak: Referat fra Fastlegerådets møte 01.06.2022 godkjennes.  

 

Sak 33/2022: Årsrapport for Fastlegerådet 2021  
Vedtak: Fastlegerådets årsrapport for 2021 bearbeides ytterligere i henhold til innspill fra 

Fastlegerådet. Ny Årsrapport ferdigstilles på e-post før den legges fram for Strategisk 

Samarbeidsutvalg. 

 

Sak 34/2022: Epikriser som ikke kommer innen rimelig tid  

Saken ble meldt i Fastlegerådets møte 01.06.2022 av Lars Nesje, fastlege/interkommunal 

kommuneoverlege Salangen/Lavangen/Ibestad/Dyrøy (sak 30/22 – Eventuelt/aktuelle saker til 

neste møte). Den vanligste grunn til forsinkelse er at overlege skal parafere (kontrasignere) 

epikrisen. Dette ville vært meningsfullt dersom det ble gjort reell korreksjon av epikrisen. 

Siden feil kan påvises også i utsendt, parafert epikrise, er dette ingen fullgod sikring mot feil. 

Det foreslås derfor at man går bort fra at epikrisene skal signeres av overlege og setter kortere 

frist for utsending av epikriser. Det er viktig at fastlegen har fått epikrise før pasienten 

kommer til kontroll etter innleggelsen.  

 

Vedtak:  

1. Fastlegerådet ber UNN sende ut epikrise slik at fastlegen har mottatt denne før 

pasienten kommer til kontroll etter innleggelsen. 

2. Fastlegerådet ber UNN vurdere tiltak som kan korte ned epikrisetiden generelt, og 

spesielt vurdere om parafering av epikriser ved overlege kan sløyfes. 

 

 

Sak 35/2022: Forsendelse av prøvesvar for blodtyping/antistoff hos gravide 

Saken ble behandlet i Fastlegerådets møte 01.06.2022 (sak 24/22), etter at den opprinnelig ble 

meldt av daglig leder Thomas Backer-Grøndahl ved Sjøkanten Legesenter i Harstad. 

Fastlegerådet oppfordret overlege Ingvild Hausberg Sørvoll til å ta kontakt med DIPS og slik 

initiere et arbeid for å få til varsling/flagging av prøvesvar som skal registreres og følges opp 

av rekvirent, selv om de ikke nødvendigvis er patologiske.  

 

På grunn av fortsatt ferieavvikling er det ikke konkludert fra overlege Ingvild Hausberg og 

Hege Gjelvold (IKT) i denne saken, og ytterligere informasjon utsettes til Fastlegerådets møte 

23.11.2022.  

 
Vedtak: Fastlegerådet tar orienteringen til orientering. 
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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

 

Sak 36/2022: Henvisning og videre henvisning etter nevrografi  
Saken ble opprinnelig meldt i Fastlegerådets møte 17.11.2021 av Merete Bergan Svendsen, 

fastlege/assisterende kommuneoverlege Harstad (sak 33/21 - Eventuelt). Den har senere vært 

drøftet i Fastlegerådets møter 19.01.22, 23.03.2022 og 01.06.2022 (sak 08, 18 og 25/22).  

 

Siden sist har overlege Sissel Løseth vært i teams-møte 15.08.2022 med Helse-Nord IKT. 

HN-IKT sier at «Klinisk nevrofysiologi» er en adresse som ligger i adresselista som en 

mulighet fastleger kan sende henvisning til. Dette bekreftes av Fastlegerådets medlemmer, 

men flere har nok ikke vært klar over denne muligheten. HN-IKT vil gjøre endringer i 

innkallingsbrevet til pasientene slik at det står at de har time på Klinisk nevrofysiologisk 

laboratorium og ikke Nevrologisk poliklinikk. En slik endring vil ta ca 6 uker. 

 

Vedtak:  

1. Fastlegerådet tar orienteringen til orientering. 

2. «Klinisk nevrofysiologi» fins i adresselista implementert av Norsk Helsenett som en 

mulighet fastleger kan sende henvisning til. 

3. PKO-leder/møteleder sørger for at det informeres om vedtakspunkt 2 i Fastlegenytt.  

 

 

Sak 37/22: Innføring av elektronisk pasientjournal i ambulansetjenesten 

(Prehospital Elektronisk Pasientjournal (P-EPJ)) i Helse Nord 

Saken ble meldt til Fastlegerådet av Christopher Hars, som er prosjektleder for innføring av 

elektronisk pasientjournal i ambulansetjenesten (Prehospital Elektronisk Pasientjournal (P-

EPJ) i Helse Nord. Han informerte Fastlegerådet muntlig og skriftlig om planfasen av arbeidet 

med å implementere P-EPJ i løpet av 2023. Arbeidet er igangsatt og prosjektet vil være i 

nødvendig dialog med Fastlegerådet om fremdriften. Power Point presentasjonen er vedlagt 

referatet. Saken ble i møtet behandlet mellom sak 32 og sak 33. 

 

Vedtak: Fastlegerådet tar orienteringen til orientering. 

 

 

Sak 38/22: Samhandling om prøvetaking mellom Laboratoriemedisin og 

fastlegene.  

Fastlegerådet behandlet denne saken i møtet 01.06.2022 (sak 28/22). Fastlegerådet orienteres 

nå om at Laboratoriemedisin har utarbeidet et utkast til informasjonsskriv om timebestilling 

ved prøvetakningsenheten. Fastlegerådet ga tilslutning til innholdet i informasjonsskrivet.  

 

Vedtak: Fastlegerådet tar orienteringen til orientering og gir sin tilslutning til 

informasjonsskrivet. 
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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

Sak 39/2022: Botox-injeksjoner 

Saken ble meldt i Fastlegerådets møte 01.06.2022 av Leif Røssås, PKO-leder og 

Fastlegerådets leder (sak 30/22 – Eventuelt/aktuelle saker til neste møte) etter innspill fra 

Bjørn Kvammen, seksjonsoverlege Hud.  

 

Bjørn Kvammen møtte i Fastlegerådet og orienterte med tanke på å forberede fastlegene på 

endringer i behandlingstilbudet fra UNN sin side. Hyperhidrose behandles nå med botulinum 

toxin (Botox) ved Hudseksjonen. Fra 01.01.2023 vil UNN ikke lenger gi dette 

behandlingstilbudet, og behandling vil bli etterspurt hos fastlegene eller private aktører. 

Hudavdelingen vil derfor tilby kursing av interesserte fastleger ved behov, enten ved 

enkeltstående kurstimer på ettermiddag/kveld, eller i kombinasjon med andre kurs.  

 

Fastlegerådet drøftet saken både når det gjelder rutiner for oppgaveoverføring, 

arbeidsbelastning for fastlegene, og muligheter for å få Botox på blå resept. Det vil være 

naturlig å følge opp saken i neste møte i Fastlegerådet. 

 

Vedtak: Fastlegerådet tar orienteringen til orientering. 

 

 

Sak 40/2022: Samarbeids normen - Normgivende rutiner for samarbeid 

mellom fastleger og sykehusleger i UNN-området (ansvars- og 

oppgavefordeling) 

Nåværende versjon av samarbeidsnormen har vært gjeldende fra april 2021, og er moden for 

ny gjennomgang og revisjon. Fastlegerådet inviteres nå til en første drøfting av dette. Det kan 

være naturlig at det settes ned en revisjonsgruppe som består av sykehusleger og fastleger, og 

med Samhandlingsseksjonen og/eller samhandlingskoordinator i kommunene som 

ledelse/sekretariat. 

 

Vedtak:  

Fastlegerådet drøftet saken. Samhandlingsseksjonen ved overlege/rådgiver Anne Helen 

Hansen tilbød å gå gjennom gjeldende versjon av samarbeidsnormen med tanke på revisjon. 

Fastlegerådets medlemmer fra fastlegepraksis og sykehus oppfordres til å gi innspill på e-post. 

Saken tas opp igjen i neste møte i Fastlegerådet 23.11.2022. 

 

Sak 41/2022: Eventuelt med evaluering av møtet 

Evaluering: Gjennomgang av dagens møte med tanke på kontinuerlig forbedring. Sakspapirer, 

referat, utsendelser, møteledelse, deltakelse fra de ulike partnerne, møteforberedelse og annet 

som ønskes nevnt. 

 

Møtet ble ikke evaluert. Møteleder/PKO-leder foreslo følgende saker til neste/senere møte: 

• Det bør vurderes oppnevning av vara for Fastlegerådets medlemmer 

• Hvilke prosedyrer har UNN for utsendelse av epikriser til pasienter uten fastlege? 



En orientering for Primærhelsetjenesten 07. september 2022

Innføring av Prehospital Elektronisk Pasientjournal 
(P-EPJ) ved ambulansetjensten i Helse Nord

Christopher Hars
Ekst. Prosjektleder Innføring av ambulansejournal i Helse Nord

Mobiltelefon: 922 00 133
E-post: christopher.hars@hnikt.no



Innføring av P-EPJ i ambulansetjenesten i Helse Nord

• Et prosjekt som har hatt lang oppstartstid – siden 1996

• Foreligger en rammeavtale som kan benyttes –signert 
mellom HSØ og Bliksund AS som kan benyttes

• Direktørmøtet 9.3.2022 ga tillatelse til oppstart av 
dette prosjektet

• Vi er nå i planfasen og vurderer mulighetene for å 
foreta en gjennomføringsfase i regionen basert på 
Bliksund EWA



Hva er Bliksund EWA

Bliksund EWA er en PEPJ – Prehospital Elektronisk 
Pasientjournal som er utviklet av og med norske 
helsearbeidere. Systemet består av en app installert på et 
nettbrett til bruk i ambulanse, sanntidsskjerm i 
akuttmottak, journalserver for sikker lagring av 
pasientopplysninger samt integrasjon mot AMK sentralen.

Kilde: bliksund.com



Informasjonsflyt P-EPJ 

DIPS/
Kjernejournalen

P-EPJ lagres i  
intrahospitalt journalsystem 

ved fullført journal

Automatisk overføring av 
vitale parameter, D-EKG 
og hendelseslogg fra 
Corepuls Multimonitor



Arbeidsmetodikk

Behov Muligheter
Ambulanse

Ledere

AMK

Akutten

Forvaltning

Drift

Forutsetninger
Tekniske

Økonomiske

Funksjonelle

Design

Design

Integrasjon

Konfigurasjon

Migrering

Samhandling

Prosessjustering

Dok.-
gj.gang

Demo

Diskusjon 
med 

brukere

Diskusjoner 
med 

produsent

Testing

BliksundHelse Nord

Avklaringer Eksternt

Behovsbeskrivelse
Versjon 1 → → →

Avklaringer internt
I kjerneteam Med HF’ene Med andre RHF Bliksund

Løsningsbeskrivelse
Versjon 1 → → →

Avrop på 
Rammeavtale

I RHF’et

Avklaring & spesifisering

Informasjonsinnhenting:

Lovmessige



Mål med «versjon 1» av leveransen

• Regionen skal så raskt som mulig få implementert og tatt i bruk Bliksund EWA 
applikasjonen i ambulansetjenesten og akuttmedisinsk avdeling i regionen

• Vi starter med en «versjon 1» – som er så nært standard som mulig

• Etter at applikasjonen er tatt i bruk og vi blir kjent med den og dets muligheter –
vil vi foreslå tilpasninger, justeringer for å optimalisere støtten til 
ambulansetjenesten.

• Erfaringsbasert tilpasning vil komme i drift- og
forvaltningsfasen.



Planer

Ny prosjektplan P-EPJ innføringsprosjekt
mai.22 jun.22 jul.22 aug.22 sep.22 okt.22 nov.22 des.22 jan.23 feb.23 mar.23 apr.23 mai.23 jun.23 jul.23 aug.23 des.23

Planfasen
Oppstart  planlegging

Informasjonssanking & spesifisering

Avrop avklaringer med Bliksund

Funksjonell test standardløsning

Utforme tilpasninger

Brukerakseptansetest Standardløsning

Ferdigstille beslutningsgrunnlag

Godkjenning planfase x

Gjennomføringsfasen

Brukerakseptansetest standardløsning

Pilot totalløsning

Utrulling versjon 1



Kommende versjoner

• Integrering med andre verktøy og brukergrupper

• Få luftambulansen med

• Se på muligheter for å få primærhelsetjenesten 
involvert
• Tilgang via integrasjoner gjort mot eksisterende 

plattform

• Tilgjengeliggjøre Innsynsklient og/eller sanntidsskjerm 
til deler av primærhelsetjenesten



Takk for meg!
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